

AFRIQUE ET DEVELOPPEMENT

AFRICA DEVELOPMENT

Vol. XIII, No. 4, 1988 - ISSN 0850 3907

Contents - Sommaire

S. Rugumamu

State Regulation of Foreign Investment
in Tanzania: An Assessment

Ngek, Tatab Mentan

Monetary Politics in Franc Zone
Africa: The Wolf-Sheep Game

**Echimane Mozo Vincent
Niamkey Amlan Madeleine**

Politique d'Ajustement Structurel et
Désengagement de l'Etat:
Un Regard sur la Côte d'Ivoire

J. I. Dibua

Conflict among the Nigerian Bourgeoisie
and the Demise of the Second Republic

Debates

Shadrack B. O. Gutto

Social Revolutions - The Preconditions for
sustainable Development and People's
Democracies in Africa: A Contribution to
the Anyang' Nyong'o /Mkandawire Debate

Revue Générale
Babacar Sall

Histoire et Conscience Historique: de la
Philosophie de l'Histoire dans l'Oeuvre
de Cheikh Anta Diop

Publications Received



EDITORIAL BOARD - COMITE DE REDACTION

Editor - Rédacteur en Chef
Zenebeworke Tadesse

Scientific Committee - Comité Scientifique

Kwesi Prah
Abdoulaye Bara Diop
Issa Shivji
Habib El Malki
Mahmood Mamdani
Bernard Founou-Tchigoua
Thandika Mkandawire
Zenebeworke Tadesse

CODESRIA acknowledges the support of a number of African Governments, the Friedrich-Ebert-Stiftung, SAREC and IDRC in the publication of his journal.

Le CODESRIA exprime sa gratitude aux Gouvernements Africains, à la F.E.S, à la SAREC et au CRDI pour leur contribution à la publication de ce journal.

AFRICA DEVELOPMENT AFRIQUE & DEVELOPPEMENT

A QUARTERLY JOURNAL OF THE COUNCIL
FOR THE DEVELOPMENT OF ECONOMIC
AND SOCIAL RESEARCH IN AFRICA

REVUE TRIMESTRIELLE DU CONSEIL POUR
LE DEVELOPPEMENT DE LA RECHERCHE
ECONOMIQUE ET SOCIALE EN AFRIQUE

Vol. XIII, No. 4, 1988

Editor

Zenebeworke Tadesse

(CODESRIA)

Africa Development is the quarterly bi-lingual Journal of the Council for the Development of Economic and Social Research in Africa (CODESRIA).

It is a social science journal whose major focus is on issues which are central to the development of society. Its principal objective is to provide a forum for the exchange of ideas among African scholars from a variety of intellectual persuasions and various disciplines. The Journal also encourages other contributors working on Africa or those undertaking comparative analysis of third world issues. One issue of the Journal a year is focused on a particular theme and guest-edited by a specialist in the field.

Africa Development welcomes contributions which cut across disciplinary boundaries. Articles with a narrow focus and incomprehensible to people outside that discipline are unlikely to be accepted.

The Journal is abstracted in the following: International African Bibliography; Documentatieblad; Abstracts on Rural Development in the Tropics; Documentationseliest Africa; A Current Bibliography on African Affairs.

Africa Development is published four times annually by CODESRIA. All editorial correspondence and manuscripts should be sent to:

The Editor,

Africa Development,

CODESRIA, B.P. 3304, Dakar, Senegal.

Phone Number 23-02-11 - Telex 613339 CODES SG - ISSN 0850 3907

Subscriptions

(a) African Institutes: Regular Yearly institutional rate:	\$32 US
(b) Other Institutes:	\$35 US
(c) Individuals:	\$30 US
- Current Individual Copy:	\$ 7 US
- Back Issues:	\$10 US

Claims for undelivered copies must be made no later than three months following month of publication. CODESRIA will supply missing copies when losses have been sustained in transit and where the reserve stock will permit.

Afrique et Développement est le périodique bilingue trimestriel du Conseil pour le Développement de la Recherche Economique et Sociale en Afrique (CODESRIA).

C'est un périodique de sciences sociales qui se consacre pour l'essentiel aux problèmes liés au développement de la Société. Il a pour objectif fondamental de constituer un forum destiné à permettre un échange d'idées entre intellectuels africains de convictions et disciplines diverses. Il encourage aussi d'autres chercheurs travaillant sur l'Afrique ou ceux se livrant à des études comparées de problèmes du tiers-monde. Chaque année, un numéro du périodique est consacré à un thème particulier et pris en charge par un rédacteur extérieur qui est un spécialiste dans ce domaine.

Afrique et Développement souhaite recevoir des articles qui traversent les barrières entre les différentes disciplines. Des articles trop spécialisés ou incompréhensibles aux personnes qui sont en dehors de la discipline ne seront probablement pas acceptés.

Les articles publiés dans le périodique sont indexés dans les index suivants: International African Bibliography; Documentatieblad; Abstracts on Rural Development in the Tropics; Documentationseliest Africa; A Current Bibliography on African Affairs.

Afrique et Développement est publié par le CODESRIA et paraît 4 fois l'année. Tous les manuscrits et autres correspondances à caractère éditorial doivent être adressés au:

Rédacteur en Chef

Afrique et Développement - B.P. 3304 / Dakar, Sénégal

Tél.: 23.02.11 - Téléx 613339 Codes SG. - ISSN 0850 3907

Abonnements

(a) Instituts africains	\$32 US
(b) Autres institutions:	\$35 US
(c) Individuels	\$30 US
- Exemplaire en cours	\$ 7 US
- Numéros passés	\$10 US

Les réclamations: Si par hasard, vous ne recevez pas un numéro du Journal, il faut le signaler à temps au CODESRIA dans un délai de trois mois de la publication. Nous vous ferons parvenir un autre numéro dans la mesure où il en aurait encore de disponible.

Table of Contents - Sommaire

S. Rugumamu	
State Regulation of Foreign Investment in Tanzania: An Assessment	5
Ngek Tatah Mentan	
Monetary Politics in Franc Zone Africa: The Wolf-Sheep Game.....	29
Echimane Mozou Vincent	
Niamkey Amlan Madeleine	
Politique d'Ajustement Structurel et Désengagement de l'Etat: Un Regard sur la Côte d'Ivoire.....	45
J. I. Dibua	
Conflict among the Nigerian Bourgeoisie and the Demise of the Second Republic	75
<i>Debates</i>	
Shadrack B. O. Gutto	
Social Revolutions - The Preconditions for sustainable Development and People's Democracies in Africa: A Contribution to the Anyang' Nyong'o /Mkandawire Debate	89
<i>Revue Générale</i>	
Babacar Sall	
Histoire et Conscience Historique: de la Philosophie de l'Histoire dans l'Oeuvre de Cheikh Anta Diop.....	105
<i>Publications Received</i>	115